



Press Release

79th GENERAL ASSEMBLY OF THE UET

Vincennes racetrack, France – January 28, 2023

The European Trotting Union, which celebrates its 50th anniversary in 2023, held its annual General Assembly on Saturday 28 January 2023 at Vincennes racetrack in Paris.

In her annual report, UET President Mrs Marjaana Alaviuhkola recalled the great difficulties encountered by all European trotting actors over the last few years. From the COVID crisis to the current economic crisis, the member countries of the UET have had to face many challenges which have been overcome thanks to the resilience and passion of all trotting professionals and racetracks. She recalled the importance of dialogue and international support, which has, in particular, made it possible to stand by the trotting professionals in Ukraine.

The President again stressed the importance of equine welfare and informed the UET member countries that a hearing on this subject by the parliamentary group had been organised on 30 November 2022 in the European Parliament.

The President confirmed that the Technical Committee had validated the formula of the UET Elite Circuit 2023. The calendar for this first edition had now been set, bringing together the main European events.

AMENDMENTS OF THE INTERNATIONAL AGREEMENT ON TROTTING AND THE UET STATUTES

Animal Welfare is still at the heart of the UET's concerns

The member countries of the UET adopted an amendment to the forward of the international agreement which reaffirms equine welfare as one of the priority values. Thus the following text was adopted:

"The UET members give the highest importance to the cultural and agricultural value of the trotter as a sport-horse. They appreciate the genetic potential of this breed and strives to maintain trotting as a professional sport, in addition to a dedicated selection for the breeding of trotters, taking in account the constant evolution of the modern world....

.... The welfare of the horse comes first at all times and must never be subordinated to competitive or commercial influences. »

At the same time, the General Assembly adopted statutory amendments allowing the organisation of meetings of the General Assembly and board meetings by videoconference.

The use of the whip in racing

During this General Assembly there was a wide-ranging discussion on the subject of the use of the whip in racing, which is of concern to the member countries of the UET. The latter, at the request of the Administrative Council, undertook to open a debate with their socio-professional with a view to better framing their respective legislation concerning the use of the whip in racing. These discussions should

lead to the drafting of a common text that will be presented at the next UET General Assembly in 2024. To date, Sweden, Finland, Denmark, Germany and the Netherlands have legislated to limit the use of the whip in racing to simply accompanying the horse.

UET Elite Circuit 2023

The first edition is launched at the first stage of this new circuit, the Prix d'Amérique Zeturf Legend Race.

15 races will be awarded points. A ranking will be established after each race. The best ranked horses will be given priority for participation in the 2023 Finale, which will take place on 14 October in Solvalla. The winner of the Finale will be named the winner of the UET Elite Circuit 2023.

Berlin to host the World Trotting Conference in 2023

From 14 to 18 August 2023, Germany will host the World Trotting Conference. Heinz Tell, President of the German Trotting Federation (HVT), presented the schedule and the spirit in which the conference will be held, namely the strengthening of international cooperation. He called on all members of the UET to fully invest in the organisation of this conference and to reflect on the future of trotting internationally.

The World Driving Championship will take place from 13 to 18 August 2023 in the Netherlands, Belgium and Germany.

Trot Britain (Great Britain)

Mr Jack DOWIE, President of the Trot Britain association, presented trotting activities in Great Britain (England, Wales and Scotland). Great Britain has applied for membership as the 22nd member of the European Trotting Union. A technical committee will travel to Great Britain in 2023 to finalise the application for membership, which is expected in January 2024.

Saturday January 29, 2022



79ème ASSEMBLÉE GÉNÉRALE DE L'UET

Hippodrome de Vincennes, France - 28 janvier 2023

L'Union Européenne du trot, qui célèbre en 2023 son 50^{ème} anniversaire, a tenu son Assemblée Générale annuelle le Samedi 28 janvier 2023 sur l'hippodrome de Vincennes à Paris.

Dans son rapport annuel, la Présidente de l'UET, Marjaana Alaviuhkola, a rappelé les grandes difficultés rencontrées par tous les acteurs européens des courses au trot au cours de ces dernières années. Depuis la crise COVID jusqu'à la crise économique vécue actuellement, les pays membres de l'UET ont dû faire face à de nombreux défis qui ont été relevés grâce à la résilience et la passion de tous les acteurs du trot. Elle a rappelé toute l'importance du dialogue et du soutien international qui a, notamment, permis d'être aux côtés des acteurs du trot en Ukraine.

La Présidente a de nouveau souligné l'importance du bien être équin et a informé les pays membres de l'UET qu'une audition, par le groupe parlementaire, a été organisée le 30 novembre 2022 au Parlement européen sur ce sujet.

La Présidente confirme que le Comité Technique a validé la formule de l'UET Elite Circuit 2023 et que le calendrier de cette première édition est désormais fixé, regroupant les principales épreuves européennes.

MODIFICATION DE L'ACCORD INTERNATIONAL DES COURSES AU TROT ET DES STATUTS DE L'UET

Le bien-être animal toujours et encore au cœur des préoccupations de l'UET

Les pays membres de l'UET ont adopté une modification du préambule de l'accord international qui réaffirme le bien être équin comme l'une des valeurs prioritaires. Ainsi il a été adopté le texte suivant :

“ les pays membres de l'UET accordent la plus grande importance à la valeur culturelle et agricole du trotteur en tant que cheval de sport. Ils apprécient le potentiel génétique de cette race et s'efforcent de maintenir le trot comme sport professionnel, en plus d'une sélection dédiée à l'élevage des trotteurs, prenant en compte l'évolution constante du monde moderne...

.... Le bien-être du cheval est prioritaire à tout moment et ne doit jamais être subordonné aux influences de la compétition ou du commerce”.

Parallèlement l'Assemblée Générale a adopté des modifications statutaires permettant l'organisation des réunions des différentes instances par visioconférence.

L'utilisation de la cravache en course

Une large discussion a eu lieu au cours de cette Assemblée Générale sur le sujet de l'utilisation de la cravache en course qui préoccupe les pays membres de l'UET. Ces derniers, à la demande du Conseil d'Administration, se sont engagés à ouvrir un débat avec leurs acteurs socio-professionnels visant à mieux encadrer leur législation respective concernant l'utilisation de la cravache en course. Ces discussions doivent aboutir à la rédaction d'un texte commun qui sera présenté à la prochaine Assemblée Générale de l'UET en 2024. A ce jour, la Suède, la Finlande, le Danemark, l'Allemagne et les Pays-Pays ont légiféré pour limiter l'usage de la cravache en course au simple accompagnement du cheval.

UET Elite Circuit 2023

La première édition est lancée à l'occasion de la première étape de ce nouveau circuit, le Prix d'Amérique Zeturf Legend Race.

15 épreuves feront l'objet d'attribution de points. Un classement sera établi après chaque course. Les chevaux les mieux classés obtiendront une priorité de participation à la finale 2023 qui aura lieu le 14 octobre à Solvalla. Le vainqueur de cette finale sera désigné vainqueur de l'UET Elite Circuit 2023.

Berlin accueillera la Conférence Mondiale du Trot en 2023

Du 14 au 18 août 2023, l'Allemagne accueillera la Conférence Mondiale du Trot. Heinz Tell, Président de la Fédération Allemande (HVT) a présenté le calendrier et l'esprit dans lequel cette conférence se tiendra, à savoir le renforcement d'une coopération internationale. Il appelle tous les membres de l'UET à s'investir pleinement pour l'organisation de cette conférence et à réfléchir à l'avenir du trot à l'international.

Le Championnat du Monde des drivers aura lieu, quant à lui, du 13 au 18 août 2023, aux Pays-Bas, en Belgique et en Allemagne.

Trot Britain (Grande Bretagne)

M. Jack DOWIE, Président de l'association Trot Britain, a présenté l'activité du trot en Grande-Bretagne (Angleterre, Pays de Galles et Ecosse). La Grande-Bretagne a sollicité son adhésion en tant que 22^{ème} pays membre de l'Union Européenne du Trot. Une commission technique se déplacera en Grande-Bretagne en 2023 pour finaliser cette demande d'adhésion qui devrait intervenir en janvier 2024.

Samedi 29 Janvier 2022

Information : UET secretariat - 7 rue d'Astorg – 75008 Paris – tél. : 33.1.49.77.14.03 – uet@letrot.com